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Til Institutudvalget 
 
(HG) Henriette Giese  
(YU) DongHong Yu  
(PW) Peter Westermann (Afbud) 
(SVK) Sergey Kucheryavskiy  
(MTO) Michael Toft Overgaard (Afbud) 
(MBL) Mie Bech Lukassen  
(TNK) Torsten Nygård Kristensen  
SAB) Sabine Malene Bjerregaard  
(CAKR) Camilla Kristensen  
(LBM) Linda Birkebæk Madsen  
(CLB) Cecilie Larsen Bak (Studerende Aalborg) (Afbud) 
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 Dato: 19-09-2017 
 Referent: Camilla Kristensen  

Referat af institutudvalgsmøde den 19. september 2017 kl. 13:00-14:00 
 
Godkendelse af dagsorden  

• Dagsordenen blev godkendt. 
 
Økonomi  

• Estimering af årets resultat 2017 er indleveret og godkendt hos ØA.  
 
Personale  

• Cristian Varone er ansat som lektor i Bæredygtig Bioteknologi pr. 1. september 2017 
• Mads Koustrup er tilbage i Kemi pr. 1. september 2017 
• Kasper Steinmann Svendsen er ansat som lektor i Kemi pr. 1. november 2017 
• Ansøgningsfristen for de to stillinger i Bioteknologi er udløbet og ansættelsesudvalget plan-

lægger samtaler i nærmeste fremtid.  
• Birgitte Bauer er overflyttet til Institut for Planlægning 
• Linda efterspørger muligheden for at ansætte laborantpraktikanter i Esbjerg i næste prakti-

kantperiode. Henriette tager emnet op på næste ledermøde og melder tilbage til Esbjerg ef-
terfølgende.  

 
Siden sidst 

• Vedtægterne omkring institutrådets funktion og opgaver har været i høring i institutterne. Hen-
riette afventer det samlede resultat af høringen fra direktionen. Uanset resultatet er det HGs 
ønske at institutudvalget på Bio skal fortsætte som hidtil.  

• Sagen vedrørende det psykiske arbejdsmiljø i København er afsluttet. Instituttet har handlet 
på baggrund af arbejdspladsvurderingen og undgået en påtale.  

• Deadline AAUs talentprogram er datosat til den 15. november 2017. Der bliver tildelt to bevil-
linger til hvert fakultet. HG koordinerer indstillinger fra instituttet i samarbejde med sektionsle-
derne.   

http://personprofil.aau.dk/116839
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• En del af instituttets forskere søger om forskningsrådsmidler. HG opfordrer fortsat til at yngre 
forskere får gennemlæst deres ansøgninger af instituttets mere erfarne forskere i god tid in-
den deadline!  

• Der er datosat møde med Novo den 9. november 2017 vedrørende muligt samarbejde om-
kring procesteknologi. 
 

Studentertrivsel og undervisning  

• I Aalborg er processen i gang med at forbedre studiemiljøet. Planerne for området er meldt ud 
i nyhedsbrevet – august udgaven 2017.  

• Selvevalueringsprocessen er afsluttet og rapporterne er indsendt. 
• I november 2017 får Aalborg Universitet besøg af akkrediteringspanelet, som mødes med le-

dere, undervisere, studerende samt eksterne aftagere og faglige eksperter. Mødet har til for-
mål at give panelet et grundlag for at kunne vurdere om kvalitetssikringssystemet og be-
skrevne processer fungerer i praksis.   
  

Diverse opfølgninger/emner til drøftelse: 

• Høring vedr. forslag til ændring af universitets vedtægt  
o Rektorsekretariatet har udarbejdet et udkast til en ny vedtægt, som er blevet bragt i 

høring i diverse kollegiale organer, herunder institutudvalget. Nedenstående opmærk-
somhedspunkter er blevet belyst af CaKr og bragt i høring i institutudvalget. HG med-
tager institutudvalgets kommentarer i det samlede skriv fra instituttet.  
 Vedr. ansættelse af rektor (§36) er der lagt op til at der fremover indstilles én 

ansøger til bestyrelsen. Institutudvalget er uenig og mener, at der bør indstilles 
mere end en ansøger, og ønsker derfor at den nuværende formulering fasthol-
des, således at den endelige beslutningskompetence fortsat ligger i bestyrel-
sen og ikke hos ansættelsesudvalget.   

 I §39 stk. 2 Foreslås det, at universitetsdirektøren er stedfortræder hvis såvel 
rektor som prorektor er forhindret i at handle. Institutudvalget mener ikke, at en 
administrativ ansat kan optræde som stedfortræder for en forsker, men at rek-
tor i stedet udpeger en dekan til jobbet. 

 Overordnet set, er der forslag om, at nedsætte antallet af medlemmer i univer-
sitetets kollegiale organer med henblik på at mindske den administrative be-
lastning. Institutudvalget er enig i at udvalgene skal være effektive, men at 
medarbejderne bør have den fornødne tid til at varetage tillidshverv og deltage 
i organisationens udvikling. Drøftelsen omkring antal bør derfor afhænge af de 
lokale forhold.   

• Nye adjungeringer. HG har givet sin accept til at alle nedenstående forskere indstilles til ad-
jungering. Michael arbejder videre med indstillingerne og kontakter HR.  

o Mikael Sundstrøm (forlængelse af nuværende adjungering ønskes)– (Bioteknologi) 
o Ettore Randi (Biologi) 
o Sofie Forumentin (Kemi)  

• Evaluering af sommerseminar 2017 og ønsker til sommerseminaret 2018: 
o Generelt god feedback både til de faglige og sociale indslag.  
o Specifikke ønsker til seminaret 2018:  

 Mere tid til intern ”networking” og mere tid til diskussion og spørgsmål efter de 
enkelte oplæg. Dette var tænkt ind i årets program, men grundet justeringer i 
dagene op til seminaret måtte man gå på kompromis med dette ønske. Kom-
mentarerne er taget til efterretning og vil blive forsøgt implementeret i 2018.  

 Genindførelse af posterpræsentationerne – eventuelt som tiltag i en pause. En 
forsker udvælges som tovholder på denne opgave.  
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 Diskussion og arbejde omkring instituttets strategi for 2018 – 2022 (Oplagt 
emne på baggrund af evalueringen som finder sted i 2018)   

 Korte oplæg omkring de enkelte sektioners ”udstyrspark” samt mulighed for at 
dele viden inden for forskellige forskningsområder og analysemetoder.  

 Økonomioplægget tages ud af programmet og medtages under HGs generelle 
præsentation.  

• Ny dato og sted til sommerseminar 2018  
o HG og CaKr foreslår den 23. – 24. august 2018 og at seminaret afholdes i Horsens, 

Fredericia eller Vejle, hvorved transporttiden vil være væsentligt minimeret for alle 
campi og give mere tid til fagligt indhold og netværksaktiviteter på seminaret.  

• Forslag – uformelle seminarer hver 2. fredag  
o Der er et ønske om at indføre uformelle forskerseminarer hver 2. fredag i Aalborg. 

Konceptet eksisterer allerede i København og Esbjerg. Institutudvalget var enig i for-
slaget og det blev besluttet at Henrette beder sektionslederne om at lave en liste med 
oplægsholdere. Ved samme lejlighed defineres formål og forventninger til seminarerne 
som efterfølgende meldes ud til forskerne. Det forslås at seminarerne i stedet for om 
fredagen placeres efter instituttets onsdagsbrød (kl. 10.30) – eller rettere hver 2. ons-
dag i det de fleste folk vil være samlet på dette tidspunkt. Det er op til den enkelte at 
vurdere seminarets relevans i forhold til øvrige opgaver og dermed den enkeltes del-
tagelse i seminaret.    

• Temadag/seminar om Limfjorden (biologi)  
o Temadagens er datosat til den 4. december 2017 i Aalborg. CaKr og Niels Madsen 

arbejder på invitationer som vil blive sendt ud i nærmeste fremtid.  
• Seniorarrangement d. 10. oktober kl. 14.30-16.30  

o Programmet er planlagt og invitationerne er sendt ud.  
• International evaluering 2018 – program under udarbejdelse  

o CaKr aftaler nærmere omkring evalueringens formål med HG og MTO og laver efter-
følgende udkast til program.  

Eventuelt 

• CaKr forslår at Aalborg Bæredygtighedsfestival og Naturmødet indgår i Instituttets PR strategi 
i 2018. Institutudvalget er enig i at begge ”arrangementer” er oplagte mål til formidling af insti-
tuttets forskning og uddannelse. CaKr tager fat i sin kontakt ved Aalborg Kommune og forhø-
rer sig nærmere vedrørende Naturmødet i Hirtshals.  

• PhD / Postdoc seminar. Emnet blev vendt efter afbrydelse af kontakt til Esbjerg og Køben-
havn. HG har modtaget og godkendt ansøgningen på 100.000 kr. fra Martin Hjorth Andersen, 
Nadieh de Jonge, Malwina Stepniewska, Kacper Janucta og Rasmus Ern Andersen. CaKr fo-
reslår, at seminarudvalget undersøger om der kan søges midler gennem FUSA, som støtter 
arbejdet med det tværgående fokus og indsatsområder på arbejdspladsen for specifikke 
medarbejdergrupper. CaKr sender info vedrørende FUSA til HG, som kontakter seminarud-
valget og opfordrer dem til at gå videre med planlægningen samt at kontakte FUSA.  

 


